
 

ZÁPIS  
ze zasedání Vědecké rady FM VŠE 

 

Datum konání:  3. května 2023, 10:00 hodin,  
Přítomni: dle prezenční listiny (19 přítomných, 8 omluveno) 
 

PPrrooggrraamm::  
 

11..  ZZaahháájjeenníí  hhaabbiilliittaaččnnííhhoo  řříízzeenníí  aa  jjmmeennoovváánníí  hhaabbiilliittaaččnníí  kkoommiissee::  

••  IInngg..  MMaarrttiinnaa  JJaannuušškkyy,,  PPhh..DD..    ––  nnáázzeevv  ppřřeeddlloožžeennéé  pprrááccee  jjee::  „„KKrriittiicckkéé  ffaakkttoorryy  úússppěěcchhuu  vveeřřeejjnnýýcchh  

zzaakkáázzeekk  nnaa  iinnoovvaattiivvnníí  řřeeššeenníí  ((PPPPII))““..  

••  IInngg..  JJiiřřííhhoo  DDvvoořřáákkaa,,  PPhh..DD..  ––  nnáázzeevv  ppřřeeddlloožžeennéé  pprrááccee  jjee  „„SSttrraatteeggiiee  nnaa  úúrroovvnnii  ppooddnniikkaatteellsskkýýcchh  

jjeeddnnootteekk““..  

22..  PPrroojjeeddnnáánníí  VVýýrrooččnníí  zzpprráávvyy  FFMM  VVŠŠEE  zzaa  rrookk  22002222..  

33..  RRůůzznnéé..  
  

 
Děkan FM, doc. Bína, v úvodu přivítal všechny přítomné a seznámil je s programem jednání. 

 

Prof. Fischer požádal o předsunutí části bodu „Různé“ před ostatní body a vystoupil s přípitkem 

u příležitosti svého životního jubilea, zároveň velmi pozitivně ocenil dlouholetou spolupráci 

s Fakultou managementu, jejím současným vedením, a vzpomněl též emeritní děkany fakulty prof. 

Jirouška i nedávno zesnulého prof. Pudila.  

 
ad 1) 
Doc. Bína informoval přítomné, že na základě předložených náležitostí a v souladu se Zákonem 
o VŠ a Řádem o habilitačním řízení VŠE byla dne 17. dubna 2023 zahájena dvě habilitační řízení 
v oboru Management těchto uchazečů: 

• Ing. Jiřího Dvořáka, Ph.D.  – název předložené práce „Strategie na úrovni 
podnikatelských jednotek“ 

• Ing. Martina Janušky, Ph.D. – název předložené práce „Kritické faktory úspěchu 
veřejných zakázek na inovativní řešení (PPI)“. 
 

Poté, co byli oba uchazeči stručně představeni, předložil děkan FM, doc. Bína, členům VR FM 
k vyjádření návrh složení komise pro obě habilitační řízení a doplnil, že všichni níže uvedení byli již 
osloveni a s účastí v komisi souhlasí: 
 

 Předseda komise:  prof. Ing. Jindřich Špička, Ph.D.  
Provozně ekonomická fakulta  
Česká zemědělská univerzita v Praze  
 

Členové komise:  doc. Ing. Tomáš Kincl, Ph.D.  
Fakulta managementu  
Vysoká škola ekonomická v Praze  
 

doc. Ing. Jaroslav Vrchota, Ph.D.  
Ekonomická fakulta,  
Jihočeská univerzita v Českých Budějovicích 
 

doc. RNDr. Ing. Hana Scholleová, Ph.D.  
Ústav ekonomiky a managementu,  
Vysoká škola chemicko–technologická v Praze,  
 

doc. Ing. Petra Rydvalová, Ph.D.  
Ekonomická fakulta  
Technická univerzita v Liberci,  



 

Nutno zmínit, že dr. Januška zahájil na Fakultě managementu habilitační řízení již v roce 2021, ale toto 
habilitační řízení bylo na základě jím předložené žádosti předčasně zastaveno.  
Prof. Flusser požádal o doplnění, nakolik je nově předložená habilitační práce odlišná od původní, 
předložené v roce 2021. Odpovězeno bylo, že uchazeč práci dopracoval v souladu s připomínkami 
tehdejší habilitační komise.  
Na podporu dr. Janušky předložila doc. Krechovská dokument – „Stanovisko děkanky k zahájení 
habilitačního řízení“, který bude v elektronické verzi k dispozici členům VR v úložišti SharePointu. 
 
Usnesení k bodu 1): 
VR FM VŠE schvaluje komisi pro habilitační řízení dr. Janušky a dr. Dvořáka v oboru Management 
v předloženém složení. 
(Výsledky hlasování: 16 členů souhlasné stanovisko, 0 – negativní stanovisko, 3 – zdržel se hlasování) 
 
ad 2) 
Děkan FM poskytl úvodní informace k dalšímu bodu, jímž bylo projednání Výroční zprávy o činnosti FM 

v roce 2022. Poté předal slovo kancléři FM, Ing. Mgr. Martinovi Luštickému, Ph.D., který shrnul 

a stručně okomentoval nejdůležitější body dokumentu v těchto oblastech: 

1. Fakulta a její zaměstnanci – v této oblasti došlo k menší strukturální změně a vytvořena 

byla dvě nová pracoviště – Rozvojové a administrativní centrum FM, které se soustředí na 

strategické plánování a rozvoj fakulty, projektové řízení s poskytovanou projektovou 

podporou a Centrum vzdělávání a transferu znalostí FM, které realizuje a koordinuje 

činnosti, které souvisejí s plněním tzv. společenské role fakulty. 

2. Studium na Fakultě managementu, kde byl otevřen nový, profesně orientovaný bakalářský 
program „Procesní řízení“ (garantem je doc. Sabolovič). Zájem o tento nový obor je 
i v letošním roce velký a koreluje s trendem zvyšujícího se zájmu o bakalářské studijní 
programy. Dr. Luštický též upozornil na pozitivní zkušenost s otevřením specializace 
Bussines Management (výuka v angličtině). 

3. V oblasti Vědy a výzkumu lze prioritu vidět v tvůrčí oblasti a v naplňování požadavků 
národních akreditací. V další úrovni se nachází požadavky mezinárodní akreditace AACSB. 
Reflektuje též požadavky na kvalifikační růst akademických pracovníků a rozvoj 
doktorského programu.  
Dr. Luštický na tomto místě zmínil též realizaci projektů smluvního výzkumu a úspěšnou 
organizaci několika konferencí (zejména pak tradiční interní doktorskou konferenci 
FMSCICOM a pak spoluorganizaci mezinárodní konference ICORIA 2022). 

4. Vnější vztahy na FM zaznamenaly úspěch v rozšiřování partnerské sítě (E–ON a LIDL). 
Úspěšná spolupráce s partnery se potvrdila i v rámci Inovačního týdne – partneři FM 
výrazně přispěly k celkovému průběhu akce. 
Zdůrazněna byla skutečnost, že Fakulta se v roce 2022 velmi intenzivně zapojila do 
koordinace činnosti Komunitního centra zřízeného pro uprchlíky zasažené válkou na 
Ukrajině. 

5. V oblasti systému zajišťování kvality na FM a vzdělávacích aktivit fakulta implementuje 
systém řízení kvality dle AACSB průběžně a v souladu s ostatními fakultami VŠE. Zjišťuje 
dosahování výstupů z učení na konci studijního programu, které již proběhlo třikrát 
a začíná obsahovat dostatek dat pro vyhodnocení jednotlivých měřených kritérií. V rámci 
vyhodnocování kvality došlo k uspořádání dvou akcí, tzv. Quality Days, na kterých byli 
pracovníci seznámeni s výsledky vyhodnocení procesu dosahování výsledků učení. 

 
Dr. Luštický v závěru nastínil i základní směry rozvoje Fakulty managementu, které jsou popsány ve 
Strategickém záměru FM VŠE na období 2021–2025, který byl Akademickým senátem FM VŠE 
schválen dne 21. 5. 2021. V tomto dokumentu je definována vize a mise FM VŠE a na ni navazující 
strategický rámec, který se skládá ze čtyř prioritních oblastí a čtyř oblastí podpůrných. 



 

• prioritní oblasti: Vzdělávání, Věda a výzkum, Spolupráce a sdílení znalostí, Lidé 

• podpůrné oblasti: Hmotné zázemí a komunikační infrastruktura, Strategický rozvoj a 
administrativa, Public Relations, Mezinárodní mobilita 

 

Děkan poděkoval dr. Luštickému za prezentaci a komentáře k Výroční zprávě o činnosti FM v roce 
2022 a vyzval přítomné, zda mají v rámci tohoto bodu dotazy či podněty do diskuse. 
 
Do následné diskuse přispěli: 

• Doc. Špaček se dotázal, jaký postoj fakulta zaujímá k rozmachu umělé inteligenci a  zda zvažuje 
způsoby, jak ji transformovat do procesů tak, aby fakultě pomáhala. Proděkan Kincl uvedl, že 
daným tématem se zabýval seminář realizovaný na FM, jehož se účastnili i zahraniční partneři a 
studenti fakulty a na základě kterého lze shrnout, že zatím je umělá inteligence vnímána spíše 
jako výzva než hrozba. Možné cesty jak ji reflektovat ve výuce budou na programu již 
zmíněného Quality Day. 
Prof. Flusser potvrdil, že postoj k umělé inteligenci momentálně zaujímá i řada dalších 
akademických pracovišť. Masarykova univerzita například vydala dokument jak se stavět k GPT. 
Vesměs panuje shoda v tom, že nutno volit politiku přijetí AT i možností GTP. Shoda zatím 
nepanuje v oblasti, jak v tomto kontextu využívat antiplagiátorské systémy. Bude tedy potřeba 
naučit studenty vhodně používat GPT a zároveň jim nastavit mantinely. Prof. Flusser shrnul 
situaci v oblasti AI slovy, že „není potřeba bát se, že Vám umělá inteligence sebere práci, ale že 
o ni přijdete, pokud ji nebudete chtít využívat“. 
Doc. Taušer informoval, že na úrovni VŠE též vzniká v souvislosti s AI pracovní skupina. 

• Otevřena byla též otázka začlenění studentů z Ukrajiny, kteří byli v době uprchlické krize přijati 
na fakultu, a jaká byla jejich úspěšnost. Doc. Sabolovič upřesnil, že FM přijala 40 studentů, 
z nichž do ZS 2022/23 postoupilo 10. Zmínění studenti jasně deklarují, že zde hodlají 
dostudovat bakalářský studijní program. Doc. Korytárová a prof. Mohelská shodně 
konstatovaly, že v případě ukrajinských studentů, kteří se zapojili do studia, je patrná 
především velká osobní motivace. Někteří se vypracovali až k prospěchovému stipendiu, 
z něhož částečně podporují i rodinu. 

• Prof. Jiroušek upozornil, že i přes pozitivně vyznívající hodnocení činnosti fakulty v roce 2022, 
by za určitý nedostatek měla být považována skutečnost, že již delší dobu nikdo 
z akademických pracovníků fakulty neusiluje o profesorské řízení. Děkan Bína v souvislosti s tím 
doplnil, že k naplnění kritérií umožňujících zahájit profesorské řízení se již blíží dva kandidáti 
FM. 

 
Usnesení k bodu 2):  
Vědecká rada FM VŠE projednala Výroční zprávu o činnosti FM VŠE za rok 2022.  
(Výsledky hlasování: 19 členů souhlasné stanovisko, 0 – negativní stanovisko, 0 – zdržel se hlasování) 
 
ad 3) 
V rámci pokračování bodu „Různé“ vystoupil s připravenou přednáškou „Čím připíjet“ prof. Ing. Jakub 
Fischer, Ph.D.  
 
Na základě časových možností a preferencí přítomných členů VR byl termín příštího jednání Vědecké 
rady FM v J. Hradci stanoven na 8. 11. 2023 od 10:00 hod. 

 
 

V Jindřichově Hradci 3. května 2023 
Zapsala: Mgr. Irena Míková 
Za správnost: doc. Ing. Vladislav Bína, Ph.D.  


